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Protokół nr LX/2024 z LX sesji Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji, 
która odbyła się w dniu 22 lutego 2024 r. 

w Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej przy ul. Świerkowej 1 
 
 
 
Sesję Rady Miasta prowadził Przewodniczący Rady Miasta Michał Gołąb. 

 
 

I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 
 
O godz. 18.32 Przewodniczący RM M. Gołąb ogłosił otwarcie obrad, stwierdził kworum (obecnych  
14 radnych, nieobecny na początku sesji radny S. Lasota, lista obecności radnych stanowi załącznik 
Nr 1 do protokołu z sesji) i przekazał informacje o ochronie danych osobowych (wyświetlono także 
na ekranie i umieszczono na sali obrad). 
W posiedzeniu udział wzięli również Burmistrz, Skarbnik i Sekretarz Miasta, obsługa prawna oraz inni 
przedstawiciele UM i jednostek organizacyjnych, a także grupa mieszkańców. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o wyświetlenie porządku obrad. 
Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono. 
 
Porządek obrad: 

I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Miasta. 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami.  
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
VI. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1. nieodpłatnego nabycia nieruchomości położonych w Mieście Podkowa Leśna; 
2. uchwalenia projektu "Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
Miasta Podkowa Leśna”. 

VII. Złożone pisemnie interpelacje i zapytania radnych.   
VIII. Sprawy różne.  
IX. Zamknięcie sesji.     

 
III. Przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Miasta 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że do projektu protokołu wpłynęły uwagi, które zostały 
przez Przewodniczącego RM zredagowane. 
Radna D. Smolny powiedziała, że zgłosiła uwagę dotyczącą wymiany zdań, jaka padła na końcu 
pierwszej części obrad LIX sesji RM. Radna poprosiła, aby zostało to opisane w protokole z sesji, ale 
niestety nie zostało.  
Radna M. Łaskarzewska poinformowała, że przygotowała oświadczenie dotyczące punktu VIII ppkt 9 
poprzedniej sesji RM mówiące o tym, że w projekcie protokołu z tamtej sesji fragment z wypowiedzią 
radnej i Burmistrza został ujęty niestarannie.  
O godz. 18.34 do obrad dołączył radny S. Lasota. Obecnych 15 radnych.  
Burmistrz Miasta A. Tusiński ponownie (bo przeprosiny padły już na poprzedniej sesji) przeprosił 
radnych i mieszkańców za użyte na poprzedniej sesji RM słowa.  
Przewodniczący RM powiedział, że chciałby zakończyć dyskusję nt. tego co się działo na ostatniej 
sesji. Przypomniał zebranym, że protokół z sesji ma odzwierciedlać to, co zostało uchwalone oraz 
kluczowe wypowiedzi, jeśli wnoszą one coś do sprawy, aby było wiadomo jakie były stanowiska 
poszczególnych stron. Dlatego też w protokole nie ma miejsca na przytaczanie utarczek słownych.  
Radna M. Łaskarzewska zwróciła uwagę, że to co padło na ostatniej sesji, nie było jedynie potyczką 
słowną. 
Radna D. Smolny stwierdziła, że nie jej jest oceniać kwestie utarczek słownych. Radna uważa jednak, 
że skoro protokół to zapis istotnych kwestii, które odbyły się podczas obrad, to komentarz radnej  
M. Łaskarzewskiej wydaje się właśnie istotny w kontekście tematu składek członkowskich w LGD. 
Radna M. Łaskarzewska poprosiła o dodanie swojego oświadczenia jako załącznika do protokołu z 
poprzedniej sesji RM. 
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Przewodniczący RM zgodził się. Dodał, że jeśli któryś z radnych chciałby jeszcze złożyć jakieś 
oświadczenie do tego protokołu, to także może to zrobić. 
Radne K. Likhtarovich i M. Eckhoff zaproponowały małą zmianę zapisu w projekcie protokołu, ale 
radna D. Smolny poprosiła, aby jej nazwisko w ogóle nie było łączone z tamtą wymianą zdań 
pomiędzy radną M. Łaskarzewską a Burmistrzem.  
 
Przewodniczący RM wniósł o zakończenie dyskusji na temat protokołu z ostatniej sesji i poddał 
wniosek ten pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Paweł Dziekański, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina Likhtarovich, Małgorzata 
Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Wojciech Sancewicz, 
Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
PRZECIW (1) 
Sławomir Lasota 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Edyta Barucka, Magdalena Eckhoff, Alicja Rotfeld-Paczkowska 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania – dyskusję zakończono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt protokołu z LIX sesji pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina Likhtarovich, 
Bożena Majewska, Anna Olejniczak-Siara, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
PRZECIW (3) 
Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Edyta Barucka, Jacek Matłacz, Alicja Rotfeld-Paczkowska 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Protokół został przyjęty - protokół  
Nr LIX/2024 z LIX sesji RM przeprowadzonej 30 stycznia 2024 r. 
 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński przedstawił informację o swoich działaniach pomiędzy LIX sesją RM 
przeprowadzoną 30 stycznia 2024 r. a LX sesją RM. Informacja Burmistrza stanowi załącznik Nr 2 do 
protokołu z sesji. 
 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że do RM wpłynęły:  

- sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za rok 2023 oraz sprawozdanie z 
działalności Posterunku Policji w roku 2023 – przekazano radnym do wiadomości, 

- zapytanie radnego J. Matłacza dot. wezwań do dopłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi – 
informacja w pkt VII porządku obrad. 

Do Honorowych Obywateli Miasta – p. K. Gaertner oraz prof. R. Bugaja – zostały wysłane życzenia 
urodzinowe. 

Przewodniczący RM z Burmistrzem Miasta podjęli działania w celu lepszego wykorzystania środków 
budżetowych, co najprawdopodobniej zaskutkuje koniecznością zorganizowania we wcześniejszym 
terminie planowanej wstępnie na 21 marca sesji RM (chodzi o przesunięcie środków na drogi, aby 
można było ogłosić przetargi). 

Przewodniczący RM przypominał radnym o konieczności złożenia 29 lutego br. oświadczeń 
majątkowych składanych w związku z zakończeniem kadencji. Do 30 kwietnia natomiast powinny 
zostać złożone oświadczenia roczne.  
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VI. Podjęcie uchwał 
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości położonych w Mieście 
Podkowa Leśna 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie opinii KGiR. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
Radna E. Barucka zapytała, co podjęcie tej uchwały w praktyce oznacza dla Miasta. Czy np. pociąga 
to za sobą jakieś obowiązki konserwatorskie? 
Burmistrz Miasta A. Tusiński wyjaśnił, że będzie ujednolicony stan prawny i nie będziemy zagrożeni 
tym, że współwłaściciel np. nie wyrazi zgody na dysponowanie tą nieruchomością do celów 
konserwatorskich czy pielęgnacyjnych. 
Innych pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 447/LX/2024. 
 

2. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia projektu "Regulaminu dostarczania wody  
i odprowadzania ścieków na terenie Miasta Podkowa Leśna” 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie opinii KGiR. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
głosami 3 za, 1 przeciw i 1 wstrzymującym.  
Radna M. Eckhoff zapytała, dlaczego ktoś głosował przeciw.  
Radna D. Smolny wyjaśniła, że wstrzymała się od głosu, bo jej wątpliwości budził zapis dot. 
możliwości wypowiedzenia umowy.  
Kierownik Ref. IK UM A. Paterek powiedział, że Miasto ma obowiązek zawrzeć w Regulaminie 
informacje o zasadach zawierania umów i o możliwości ich rozwiązywania. Bez tych zapisów regulator 
nie zaakceptowałby zapisów projektu Regulaminu.  
Burmistrz Miasta A. Tusiński podkreślił, że nikt nigdy nie jest pozbawiony wody. Nawet jeśli Miasto 
rozwiąże z kimś umowę czy odetnie go od wody, to nie zabierze mu możliwości korzystania z wody 
miejskiej, bo są hydranty na terenie miasta.  
Na pytanie radnej D. Smolny, czy odcięcie wody i rozwiązanie umowy to są tożsame rzeczy, Burmistrz 
odpowiedział, że nie. 
Radna D. Smolny zapytała, jakie mogą być przyczyny wypowiedzenia umowy przez Miasto.  
Burmistrz Miasta wyjaśnił, że np. jeśli ktoś się wyprowadzi i sam zapomni o rozwiązaniu umowy, to 
Miasto musi ją formalnie wypowiedzieć. Nowy właściciel nie może rozwiązać umowy zawartej przez 
kogoś innego, jeśli nie ma pełnomocnictwa.   
Radna M. Łaskarzewska wyjaśniła, że na posiedzeniu KGiR głosowała przeciwko projektowi uchwały,  
bo UM nie wypracował procedur do Regulaminu – np. w jaki sposób będą rozwiązywane umowy. 
Powinno być to czytelne dla mieszkańców.  
Kierownik IK UM A. Paterek odpowiedział, że wyjaśniał na posiedzeniu, że procedury są określone 
przez ustawy. UM musi powiadomić SANEPID, odczekać kilka dni i jak nie ma sprzeciwu to dopiero 
może podjąć działania. Poprzedni Regulamin zawierał opis procedur, dlatego Prokuratura zaskarżyła 
Regulamin - zapisy ustaw nie mogą być powielane w Regulaminie.  
Na pytanie radnej D. Smolny o ścieki mieszkańca, któremu odcięto wodę, Burmistrz Miasta 
odpowiedział, że to problem ogólnopolski. Idealną sytuacją byłoby, gdyby wszystkie przykanaliki były 
wyposażone w zawory. Tak nie jest. Dochodzi jednak do sytuacji ekstremalnych, gdzie na zlecenie 
Miasta eksploatator sieci taki przykanalik korkuje. 
Radna M. Łaskarzewska stwierdziła, że nie wszystkie hydranty są dostępne dla mieszkańców -
niektóre wymagają specjalnego łącza. 
Kierownik Ref. IK UM A. Paterek wyjaśnił, że w momencie kiedy UM informuje mieszkańca o 
zamknięciu jego przyłącza, to ma obowiązek wskazać, gdzie jest źródło nieodpłatnego poboru wody. I 
źródło to musi być wtedy czynne. Bez tego SANEPID nie wyraziłby zgody na zamkniecie przyłącza 
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wodociągowego. Zdrój uliczny jest np. na ul. Kościelnej przy UM. Ze zdroju można korzystać z 
wyjątkiem sezonu zimowego ze względu na konieczność jego zabezpieczenia przed niskimi 
temperaturami.  
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
PRZECIW (1) 
Małgorzata Łaskarzewska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Dąbrówka Smolny 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 448/LX/2024. 
 
VII. Złożone pisemnie interpelacje i zapytania radnych 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że wpłynęło zapytanie radnego J. Matłacza. 
Burmistrz Miasta A. Tusiński powiedział, że pisemnej odpowiedzi na złożone w dniu wczorajszym 
zapytanie udzieli następnego dnia, natomiast w skrócie może wyjaśnić, że nie ma przypadku 
wszczęcia procedury administracyjnej, jeżeli w wyniku weryfikacji danych okazuje się, że nie ma 
podstaw do wszczęcia takiej procedury. 
Zapytanie radnego i odpowiedź Burmistrza zamieszczone są w BIP Miasta. 
 
VIII. Sprawy różne 
 
Poruszone przez radnych tematy: 
- Przewodnicząca KSS M. Eckhoff poinformowała o spotkaniu z dzielnicowym Miasta podczas 
ostatniego posiedzenia KSS, 
- radna M. Łaskarzewska zwróciła uwagę, że skrzynki przesyłu wody są pozbawione zabezpieczeń 
przed wandalizmem – Burmistrz Miasta wyjaśnił, że skrzynki przesyłu są podziemne i w celu 
weryfikacji zgłoszenia poprosił o przesłanie zdjęć do UM. 
 
IX.  Zamknięcie sesji 
 
Wobec braku innych wniosków o godz. 19.18 Przewodniczący RM M. Gołąb podziękował wszystkim 
za udział w obradach i zamknął LX sesję Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji. 
 
 
Sesja była transmitowana on-line. Transmisje sesji udostępniane są na kanale YouTube  
pn. „Miasto Podkowa Leśna” - adres:  
https://www.youtube.com/channel/UCvAVZWcNfr_Ya1teWYYHTaw - link udostępniony jest na stronie 
internetowej miasta oraz w BIP Miasta. 
Nagranie audio-video zamieszczone jest na stronie na podkowalesna.esesja.pl, w BIP Miasta oraz 
poprzez odnośnik na stronie internetowej miasta. 
Wyniki głosowań imiennych były wyświetlane na ekranie w sali obrad. 
Podjęte uchwały wraz z imiennymi wykazami głosowań znajdują się w biurze Rady Miasta  
i są zamieszczone w BIP Miasta oraz na stronie podkowalesna.esesja.pl.  
Na sali obrad umieszczono informację o ochronie danych osobowych. Klauzulę wyświetlono także na 
ekranie i odczytano na początku sesji. 
 
 
          Protokołowała:       Obradom przewodniczył:  
            Beata Krupa              Michał Gołąb  
         /-/           /-/ 
    Gł. Specjalista w Ref. OSO            Przewodniczący  
Urzędu Miasta Podkowa Leśna              Rady Miasta Podkowa Leśna 
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Wyjaśnienie skrótów: 

RM – Rada Miasta Podkowa Leśna 
UM – Urząd Miasta Podkowa Leśna 
KR – Komisja Rewizyjna  
KSWiP – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
KGiR – Komisja Gospodarki i Rozwoju  
KSS – Komisja Spraw Społecznych 
BIP – Biuletyn Informacji Publicznej  
WPF – Wieloletnia Prognoza Finansowa 
Ref. OSO – Referat Organizacyjny i Spraw Obywatelskich Urzędu Miasta Podkowa Leśna 
Ref. IK – Referat Infrastruktury Komunalnej i Zamówień Publicznych  
LGD – Lokalna Grupa Działania  

 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych na sesji 
2. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 

 
 
 
 
 


